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Vandløbslavet for Nedre Tude Å og Vårby Å 

 

Referat af å-syn 2020 

 

 

Dato: 10-06-2020, kl. 17.00 

 

Sted: Tude Å, Bildsøvej 

 

Til stede: Lisbeth Rasmussen  

 Bjarne Nielsen 

 Knud Hansen  

 Kaj Jespersen 

 Henrik Poulsen (Slagelse Kommune) 

 Ulrik Kristensen (ref.) 

 

Afbud: Peter Bech 

 Michael Andersen 

 

  

Å besigtigelse: 

 

Årets å besigtigelsestur startede som udgangspunkt  ved slusen ved Bildsøvej, hvorefter vi fulgte nedenstående 

udvalgte åstrækninger. Mødet startede med, at Henrik Poulsen demonstrerede udstyret der anvendes ved opmåling 

af tværsnit. Slagelse Kommune har i forårets løb opmålt tværsnit på Tude Å fra Jernbjerg Å (Skiden renden) til 

sammenløbet med Vårby Å. 

 

 

 

 

1. Slusen ved Bildsøvej 

 

Slusen er fortsat ude af drift, en afklaring i forbindelse med genslyngningsprojektet efterlyses.Evt. erstatnings krav 

p.g.a. oversvømmelser hidrørende fra den defekte sluse rejses over for Slagelse Kommune. (afgrøde tab, 

manglende foder til græssende kreaturer) 
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2. Udløbet i Storebælt 

 

 

Som under tidligere besigtigelser forandrer udløbets udmunding sig hele tiden. På dagen for besigtigelsen  var der 

høj vandstand og fint gennemløb.  

Henrik Poulsen oplyste, at vandstandsmåleren, der skal placeres uden for udmundingen for at man fremover kan 

relatere havets vandstand til de øvrige målinger på å strækningerne, nu var modtaget, - men endnu ikke sat op.   

    

 

       

   Ved udløbet mod Storebælt                                               

 

 

3. Åstrækningen på Vårby Å syd for motorvejen v. Vårbygården 

 

Der var for nylig på denne del af åstrækningen blevet grødeskåret, maskinelt i midten af åløbet. Der var fortsat 

bevoksning langs brinkerne. 

Der er mange steder konstateret en øget forekomst af pindsvineknop. Planten er beskrevet nærmere under sidste å-

tur i 2019. 

Denne plante vil fortsat blive bekæmpet indgående. Slagelse Kommune har i den forbindelse anskaffet maskinelt 

grej til bekæmpelsen. Henrik Poulsen kunne ikke oplyse en nærmere tidsplan for arbejdet, men det er meget vigtig, 

at den fjernes, da planten udbreder sig hurtigt og kvæler den øvrige vegetation. 

 

 

 



 

3 

 

Vårby Å ved Vårbygården. 

 

Turen sluttede hos Kaj Jespersen med en generel erfaringsudveksling omkring vedligeholdelsen af åerne. 

Derudover blev de foreløbige konklusioner vedr. opmålingsarbejdet debateret. En del tværsnit overholder ikke 

regulativerne og oprensning er nødvendig, Henrik Poulsen vil efterfølgende fremsende nærmere planer for de 

åstrækninger der planlægges oprenset. 
 
 

 

 

 

 

10-06-2020/Ulrik Kristensen  


